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Punkt 2: Forplejning i Folkehusenes caféer, med fokus på
sundhedsfremme og ensomhedsbekæmpelse

Beslutning for Punkt 2: Forplejning i Folkehusenes
caféer, med fokus på sundhedsfremme og
ensomhedsbekæmpelse

Chefteamet besluttede:

• At ordningen med at foretage træk i pension for ældre, svage borgere efter
servicelovens §79 fortsætter med nye borgere.

◦ Målgruppen af svage, ældre borgere har mulighed for at komme i den lokale
folkehus cafe med et forebyggende og trivselsfremmende sigte. Hvis
muligheden for at få hjælp til betalingen ikke var der, vil det afholde
borgerne fra at komme ud ad døren.

• At definition af målgruppen undersøges nærmere og justeres ift. de to sidste
pinde:

• Er pensionister/førtidspensionister
• Ikke er bosat i et socialt botilbud.
• Kan profitere af, at indsatsen foregår i sammenhænge med andre borgere.
• Har nedsat fysisk eller psykisk funktionsevne i en sådan grad, at de har behov for
hjælp og støtte til at kunne komme og spise i folkehusenes cafeer, der har et
sundhedsfremmende og ensomhedsforebyggende sigte, og
dermed vedligeholdelse af funktionsevne og eller forebyggelse af yderligere
funktionsnedsættelse

Jakob undersøger nærmere ift. objektive kriterier for målgruppen (med kursiv)

Der er ønske om at få et bud på antallet af borgere, der potentielt kan komme på
ordningen. Kommunikationsdelen skal udfoldes yderligere når kriterier for målgruppen er
på plads. Det skal præciseres at plejehjem ikke indgår i betegnelsen ’et socialt botilbud’,
hvilket betyder at beboere på Plejehjem kan benytte cafeerne.

Jakob orienterer direkte til chefteamet (mail) om resultatet på ovenstående.

Punkt 3: Status på kommunale tilsyn 2022

Beslutning for Punkt 3: Status på kommunale tilsyn 2022

Chefteamet besluttede:

• At status tages til efterretning

Chefteamet er enige om en åben dialog med Ældreråd og Udvalg. Der er følgende input
til emner.

• Vigtigt at drøfte og reagere ud fra et oplyst grundlag.
• 3 løsningsmuligheder: Eksternt, internt, styrelsen for Patientsikkerhed. Beskrives
med fordele og ulemper samt økonomi.

1 / 2



• Tillid vs. Kontrol - Unødvendig dokumentation (afbureaukratisering)
• Proces: Forslag om en følgegruppe med deltagelse fra ÆR og udvalg.
• Tilsyn med hjemmepleje. Beskrive fordele/ulemper, økonomi og afledte effekter ift.
øget bureaukrati. Obs på at disse borgere har mulighed for frit valg, som er vigtigt
at veje op mod udgiften med tilsyn.
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